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 :الدراسية الشهادات 

 

7991بكلوريوس رياضيات من كلية التربية الجامعة المستنصرية في   

2002ماجستير علوم في الرياضيات من كلية التربية الجامعة المستنصرية في   
 

 الأكاديمي الجوائز والتكريم

 

 5 من رئيس الجامعة, كلية الاداب , كلية العلوم, كلية التربية مستنصرية شهادات تقديرية 

 22 يس الجامعة ومن عميد الكليةشرا  والتقويم العلمي, رئكتاب شكر وتقدير من مكتب السيد الوزير, جهاز الا. 
 

 

 الخبرة الأكاديمية والتدريس:

 

  الرياضياتالعمل في سكرتارية قسم 

 التدريس في مختبرات الحاسوب لقسم الرياضيات 

  الدراسات العليا/كلية التربية/الجامعة المستنصرية–العمل في وحدة التسجيل 

 التدريس في قسم الرياضيات/ الكلية التربوية المفتوحة / بغداد 

 التدريس في فرع الرياضيات/قسم العلوم التطبيقية / الجامعة التكنلوجية 

 في قسم العلوم التربوية والنفسية/ كلية التربية/الجامعةالمستنصرية التدريس 

 .التدريس في قسم الرياضيات/كلية التربية/ الجامعة المستنصرية 

 

 

 

 

 

mailto:afrah.diyar@yahoo.com


 المقررات الدراسية التي تم تدريسها:
 

 الدراسات العليا الدراسات الأولية

/ المرحلة الاولى الحاسبة الالكترونية  

/ المرحلة الثانية التفاضل والتكامل  

/ المرحلة الاولى الجبرالخطي  

 اسس الرياضيات / المرحلة الاولى 

/ المرحلة الثانية جبرالزمر  

 الرياضيات / ماجستير طرائق تدريس الرياضيات

 

 الأنتساب المهني او الجمعيات:

 

  رئاسة وعضوية لجان استلال اطاريح ورسائل طلبة الدراسات العليا لقسم الرياضيات. 

 حلقات السمنار لقسم الرياضياترئاسة وعضوية اللجان العلمية ل. 

  الدراسات العليا لقسم الرياضياتطلبة  واشرافعضوية لجان مناقشات. 

  لجان تقييم البحوث العلمية لمجلة كلية التربية ولوحدة التعضيد التابعة لكلية التربية في الجامعة المستنصرية ومعاملات الترقية

 لف الكليات والجامعات المحلية.العلمية لمخت

  5105نيسان  52-52العضوية في اللجنة التحضيرية لمؤتمر كليةالتربية الجامعة المستنصرية التاسع عشر في. 

  المرحلة الرابعة لقسم الرياضياترئاسة وعضوية لجان مناقشة بحوث التخرج لطلبة. 

 دات المنهجية , لجان متابعة غيابات الطلبة , لجان متابعة المنحة الدراسية , لجان متابعة المفرو لجان تقييم الاداء الجامعيالعضوية ب

 الجامعة المستنصرية. -كلية التربية -لقسم الرياضيات ةلجان الارشاد التربوي والعلمي والتابع
 

 

 المنشورات العلمية

 

 نشورة بمجلات محلية وعالميةم 31 عدد  بحوث علمية 

 1 عدد كتب مؤلفة 

 
 

 المهارات:تطوير 

 

 والحاسبة الالكترونية دورة تاهلية لتعليم الحاسوب 

 التأهيل التربوي دورة 

 دورة تعلم اللغة الانكليزية والترجمة 

  3 دورةاختباراتIC للحاسوب 

 ( دورة برنامجMatlabفي تطبيقات الرياضيات ) 

 دورة في التعليم الالكتروني 

 دورة في الارشاد التربوي والنفسي 

  تقنيات الحاسوبدورة في 

 دورة اداة الاتصال مع المجتمع الاكاديمي العالمي 
 
 
 
 
 



 

Curriculum Vitae 

Afrah Mohammed Ibraheem 

Al Mustansiriyah University – College of Education  
Mobile:  

Email: afrah.diyar@yahoo.com, afrah.wisam@uomustansiriyah.edu.iq  

 PERSONAL SUMMARY: 

  

 Full name : Afrah Mohammed Ibrahim Tayeh Al thapti  

 Date of birth: Baghdad -1975  

 Nationality: Iraqi    -    National: Arab   -   Shop Address: Baghdad 

 General jurisdiction: Mathematics  -   Jurisdiction flour: algebra  -  Scientific Title: Assistant Professor  

 Languages fluently: Arabic - English 

 Workplace: Al-Mustansiriyah University College of Education, Department of Mathematics  

 Date of first appointment: 09/24/1997. 
 

 EDUCATION: 

  

 Master of Science in mathematics from the College of Education at the University of Mustansiriyah 2002 

 B.Sc. of Mathematics from the College of Education, Al-Mustansiriyah University in 1997 
 

 ACADEMIC HONORS AND AWARDS: 

 

 5 certificates of appreciation from the President of the University, Faculty of Arts, Faculty of Science, 
Faculty of Education Al-Mustansiriyah University  

 22 letter of appreciation from the President of office Higher Education, President of the Al-
Mustansiriyah University and Dean of the College Education. 
 

 

 ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE: 

 

 Work in the Secretariat of the Department of Mathematics 

 Teaching in the computer labs of the Department of Mathematics 

 Work in office of higher studies/ College of Education / University of Mustansiriyah 

 Teaching in Department of Mathematics / Educational college Open / Baghdad 

 Teaching in Mathematics Branch / Department of Applied Science / University of technological 

 Teaching in the Department of Educational and Psychological Sciences / College of Education / Al-
Mustansiriyah University 

 Teaching in Department of Mathematics / College of Education / University of Mustansiriyah. 
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COURSES TAUGHT: 
 

Undergraduate Graduate 

- Electronic Calculator 
- Calculus 
- Linear algebra 
- The foundations of mathematics  
- Abstract algebra 

Mathematics / MS methods of teaching 
mathematics 

 

PROFESSIONAL AFFILIATIONS: 

 

 Presidency and membership of committees and extraction of thesis and Atarih messages graduate of the 
Department of Mathematics students. 

 Presidency and membership of scientific committees of the rings Seminar of the Department of 
Mathematics. 

 Membership of the panel discussions and the supervision of postgraduate students of the Department of 
Mathematics. 

 Evaluation committees of scientific research for the magazine and the College of Education Unit of the 
Faculty of Education at the University of Mustansiriyah nourished and transactions scientific upgrade of 
the various local colleges and universities. 

 Membership in the Preparatory Committee of the Conference of College of Education Mustansiriyah 
University nineteenth in the 25 to 26 April 2012. 

 Presidency and membership of committees to discuss graduate research students to the fourth stage to 
the Department of Mathematics. 

 Membership committees evaluate and follow-up committees vocabulary methodology of university 
performance, follow-up committees absences of students, scholarship committees follow, committees 
educational and scientific guidance and of the Department of Mathematics, Faculty of Education, Al-
Mustansiriyah University. 

 

PUPLICATIONS: 

 

 Scientific research published (31) local and international magazines. 

 Authored Books: (1) 

 
PROFFESSIONAL DEVELOPMENT 

 

 Certifications. 

 Conferences. 

 A course to teach computer and electronic calculators. 

 Educational qualification cycle. 

 A course in learning the English language and translation. 

 Passing tests of IC3 computer. 

 Program cycle (Matlab) in the applications of mathematics. 

 A course in e-learning. 

 A course in educational and psychological counseling. 

 Computer technology course 

 Communication Management Course with the International Academic Community.          


